
Godina petnaesta, broj 765, dodatak za Brani~evski okrug

Pozori{te „Milivoje @ivanovi} 
u Temi{varu

„Idemo u lov“ odu{evio

temi{varske Srbe
Strana VIII

P E TA K ,  2 9 .  n o v e m b a r  2 0 1 9 ,  b r o j  8 0 9 6 ,  g o d i n a  X X I I I ,  cena 50 din, 40 den, 1,5 KM, 0.7 EUR (CG), 9 kuna w w w . d a n a s . r s

Ilu
st

ra
cij

a:
 M

. \
er

le
k

Po`arevljani na Sajmu 
sporta u Beogradu

Najbolji sportski
savez u Srbiji
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POBEDNICI „BISERI DUNAVA I \ERDAPA“

Veliko Gradi{te - Turisti~ka Organiza-
cija Veliko Gradi{te saop{tila je da je
projekat „Biseri Dunava i \erdapa“ po-
bednik sajma turizma u Kragujevcu.
Najbolji projekat realizovali su Udru`e-
nje „Biseri Isto~ne Srbije“, NP \erdap i
Grad Po`arevac i op{tine Veliko Gradi-
{te, Golubac, Majdanpek, Kladovo i Ne-
gotin. Zvani~na prezentacija projekta
odr`ana je na dan otvaranja sajma, a
najvi{e pa`nje privukao je film, katalog
i sajt koji prikazuju slikovite predele Do-
njeg Podunavlja, prirodne lepote, kul-
turno istorijske spomenike i najva`nije
turisti~ke centre. Gastronomske speci-
jalitete koji su poslu`eni na prezentaci-
ji pripremali su „Vila Jelena“ iz Po`are-
vaca, „Restoran Kasina kod Ajduka“ i
„Firma Eskom“ iz Velikog Gradi{ta. Uz
prezentaciju hrane Pivnica N&D prezen-
tirala je bogatu ponudu piva. Z. V.

Strane IV - V

Na konferenciji za medije SNS 
predstavljeni rezultati JP „Ljubi~evo“

Obnova celokupne
mehanizacije za 
nekoliko godina 
Grad je od 2015. do 2019. godine vratio sva
zaostala potra`ivanja i dao subvencije koje
su racionalno i doma}inski iskori{}ene
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Po`arevac - Potpisivanjem sporazuma
izme|u Grada Po`arevca, Pred{kolske
ustanove Ljubica Vrebalov i PU
„Zdravo dete“, omogu}uje se da i ma-
li{ani koji su ostali „ispod crte“ za vr-
ti} budu upisani. Grad }e sufinansira-
ti boravak 110 mali{ana u vrti}u
„Zdravo dete“. Pravo na upis koji sub-
vencioni{e grad imaju deca koja su
ostali neupisani u dr`avni vrti}.

Sporazum su potpisali na~elnik
Gradske uprave Aleksandar Simono-

vi}, direktorka PU „Ljubica Vrebalov“
Tanja Lon~ar i direktorka vrti}a
„Zdravo dete“ Merima Milojkovi}.
Na~elnik Gradske uprave Aleksandar
Simonovi} je ovom prilikom izjavio da
se re{ava jedan od ve}ih problema u
Po`arevcu:

- Nakon donete odluke o pravu
na naknadu dela tro{kova boravka
dece u pred{kolskoj ustanovi ~iji je
osniva~ drugo pravno ili fizi~ko lice
na teritoriji Grada Po`arevca i opre-

deljivanja sredstava za ovu namenu
u bud`etu Grada Po`arevca pristupi-
li smo potpisivanju sporazuma sa
PU „Zdravo dete“, koja je verifikova-
na od strane nadle`nog ministar-
stva. Mi{ljenja smo da je ovaj na~in
pravo re{enje i to iz vi{e razlog.
Osnovni razlog je taj {to je ovim sub-
vencionisanjem privatnog sektora
prepolovljena lista ~ekanja. 

Z. V.
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Potpisan sporazum izme|u Grada Po`arevca i ustanova „Ljubica Vrebalov“ i „Zdravo dete“

Subvencije boravka za 110
mali{ana u privatnom vrti}u
Postoje najave za jedan do dva nova vrti}a, tako da }e Grad u vrlo kratkom roku, od
godinu dana obezbediti da sva decu u Po`arevcu budu u pred{kolskim ustanovama

Op{tina @abari na kraju 2019. godine

Opravdali 
poverenje gra|ana

Strana IV
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Tekstovi na ovoj strani su deo medijskog projekta

„Kapitalni izdaci za bolji `ivot Po`arevljana” koji je

sufinansiran sredstvima Grada Po`arevca. Stavovi

izneti u medijskom sadr`aju ne odra`avaju nu`no

stavove organa koji sufinansira projekat. 

Po`arevac

Po`arevac - Potpisivanjem sporazuma
izme|u Grada Po`arevca, Pred{kolske
ustanove Ljubica Vrebalov i PU
„Zdravo dete“, omogu}uje se da i ma-
li{ani koji su ostali „ispod crte“ za vr-
ti} budu upisani. Grad }e sufinansira-
ti boravak 110 mali{ana u vrti}u
„Zdravo dete“. Pravo na upis koji sub-
vencioni{e grad imaju deca koja su
ostali neupisani u dr`avni vrti}.

Sporazum su potpisali na~elnik
Gradske uprave Aleksandar Simono-
vi}, direktorka PU „Ljubica Vrebalov“
Tanja Lon~ar i direktorka vrti}a
„Zdravo dete“ Merima Milojkovi}.
Na~elnik Gradske uprave Aleksandar
Simonovi} je ovom prilikom izjavio da
se re{ava jedan od ve}ih problema u
Po`arevcu:

- Nakon donete odluke o pravu na
naknadu dela tro{kova boravka dece u
pred{kolskoj ustanovi ~iji je osniva~
drugo pravno ili fizi~ko lice na teritori-
ji Grada Po`arevca i opredeljivanja
sredstava za ovu namenu u bud`etu
Grada Po`arevca pristupili smo potpi-
sivanju sporazuma sa PU „Zdravo de-
te“, koja je verifikovana od strane nad-
le`nog ministarstva. Mi{ljenja smo da
je ovaj na~in pravo re{enje i to iz vi{e
razlog. Osnovni razlog je taj {to je
ovim subvencionisanjem privatnog
sektora prepolovljena lista ~ekanja. 

- Ono {to je tako|e bitno, jeste to da
u isto vreme isti taj privatni sektor
podsti~emo i posredno uti~emo na
njegov razvoj i otvaranje novih radnih
mesta. Potpisanim sporazumom utvr-
dili smo na~in na koji roditelji, odno-
sno zakonski zastupnici mogu ostva-
riti pravo na naknadu dela tro{kova

boravka njihove dece u Ustanovi
„Zdravo dete“, rekao je  Simonovi}.

On obja{njava da bi roditelji, od-
nosno zakonski zastupnici ostvarili
pomenuto pravo potrebno je, pre
svega, da su ve} podneli zahtev za
upis deteta u PU Ljubica Vrebalov i

da su ispunili potrebne uslove za up-
is deteta, ali da zbog nedovoljnih ka-
paciteta dete nije upisano. PU Ljubi-
ca Vrebalov o tome izdaje potvrdu -
odbijenicu sa kojom roditelj, odno-

sno zakonski zastupnik odlazi u PU
„Zdravo dete“ i sa istom zaklju~uje
ugovor o boravku deteta. Sa odbije-
nicom i potpisanim ugovorom rodi-
telj, odnosno zakonski zastupnik do-
lazi u zgradu Gradske uprave, soba
broj 12, Odeljenje za dru{tvene delat-

nosti i iste predaje uz popunjavanje
propisanog obrasca. Nadle`no Ode-
ljenje Gradske uprave na osnovu na-
vedenog donosi Re{enje o priznava-
nju prava na naknadu dela tro{kova
za boravak deteta, naravno ukoliko
su ispunjeni uslovi. Kada je re~ o na-

knadi dela tro{kova boravka deteta
roditelj, odnosno zakonski zastup-
nik, upla}uje istu pred{kolskoj usta-
novi Zdravo dete a zatim se sa doka-
zom o uplati i re{enjem o priznava-
nju prava javlja u zgradu Gradske
uprave, soba 35, Odeljenje za dru-

{tvene delatnosti, nakon ~ega mu se
refundira iznos od 80 odsto od eko-
nomske cene utvr|ene za boravak
dece u PU Zdravo dete, a {to trenut-
no iznosi 15.200 dinara. 

- Trenutno je oko 240 mali{ana
ostalo ispod crte, sada se taj broj sma-
njuje za 110, a imamo najave za jedan
do dva nova vrti}a, tako da }e grad Po-
`arevac kroz subvencije, u vrlo krat-
kom roku, od godinu dana obezbediti
svu decu u na{em gradu, da roditelji

ne brinu dok su na poslu. Mora posto-
jati to javno privatno partnerstvo, sa-
radnja lokalne samouprave sa realnim
sektorom. Svi smo na zajedni~kom za-
datku da pomognemo na{im sugra|a-
nima, rekao je ovom prilikom grado-
na~elnik Spasovi}. Medijima se obrati-
la i direktorka PU „Zdravo dete“ Me-
rima Milojkovi}.

- Gradona~elnik Bane Spasovi} i
na~elnik gradske uprave Aleksandar
Simonovi} su prepoznali zna~aj ove
inicijative, podr`ali na{ predlog, pru-
`ili svu potrebnu pomo} od strane
gradske uprave i u~inili  potrebne ko-
rake kako bi Grad Po`arevac po prvi
put obezbedio subvencije i za decu ko-
ja bi se upisala u privatnom sektoru.
Sa druge strane, mi kao osniva~i smo
„investirali“ energiju, entuzijazam,
znanja i ve{tine, renovirali i opremili
prelepu ku}u za potrebe vrti}a, i tako
postali osniva~i prve privatne pred-
{kolske ustanove „Zdravo dete“ verifi-
kovane od strane Ministarstva prosve-
te. Kao takvi, mo`emo da u~estvuje-
mo u programu subvencija koje je
grad Po`arevac obezbedio za svoje
gra|ane. Iako je ovo privatna ustano-
va, ovaj projekat predstavlja mnogo
vi{e od jednog poslovnog projekta.

Ovde ka`u da prihvataju na sebe
veliku odgovornost kako bi roditelji i
deca bili zadovoljni.  

- Nalazimo se u mirnom delu gra-
da u ulici Miodraga Markovi}a 10a, u
prelepoj ku}i sa prostranim dvori{tem
i kapacitetom od 110 dece uzrasta, od
1 godine do polaska u {kolu. Obzirom
da smo licencirana ustanova, deca kod
nas mogu poha|ati pripremni pred-
{kolski program koji je zakonom oba-
vezan. Radno vreme vrti}a je od 06 ~a-
sova do 17 ~asova radnim danima to-
kom cele godine, osim za dane dr`av-
nih praznika. Z. V.

Kostolac - Krajem pro{le godine Grad-
ska op{tina Kostolac napravila je stra-
tegiju razvoja za teku}u, 2019. godinu,
kao i za naredne dve nastupaju}e godi-
ne. Strategijom razvoja predvi|ena je
kompletna realizacija radova na {irenju
toplovodne infrastrukturne mre`e, a je-
dan od projekata jeste i {irenje toplovo-
da na lokaciji „TPC Gradska pijaca“.

Radovi na {irenju toplifikacione
mre`e u krugu pijace u Kostolcu zva-
ni~no su zavr{eni 14. novembra. Izvo-
|a~ radova je preduze}e „Sinergy
Tech“ iz Beograda. Radovi na du`ini
toplifikacione mre`e od 832 metara
realizovani su u vremenskom periodu
od 60 dana. Ukupno je izvedeno 55
priklju~aka a vrednost investicije izno-
si 36 miliona dinara.

Iako se ovaj potez nalazi u samom
centru Kostolca vlasnici lokala, objekata
i doma}instava, priklju~ak na toplovod

~ekali su punih 35 godina, ali zahvaljuju-
}i sposobno{}u i zalaganju lokalne vlasti,
na ~elu sa predsednikom Gradske op{ti-
ne Kostolac, Serd`om Krstanoskim,
uspe{no je realizovan ovaj projekat.

Realizovani su i novi priklju~ci na
toplifikacionu mre`u u Kostolcu. Ba-
zenska ulica u naselju Kanal jo{ jedna
je u nizu lokacija na teritoriji Gradske
op{tine Kostolac gde je u potpunosti
realizovan projekat na {irenju toplifi-
kacione mre`e. Radovi su zavr{eni u
predvi|enom roku i na toplovod je pri-
klju~eno 22 doma}instva, a izvo|a~ ra-
dova je bilo preduze}e „Sinergy Tech“
iz Beograda. Kostola~ka op{tina je iz
bud`eta izdvojila sredstva u iznosu od
12 miliona dinara za trasu toplovodne
mre`e u du`ini od 500 metara. Priklju-
~ak na toplovod doprinosi kvalitetni-
jem `ivotu gra|ana kao i o~uvanju `i-
votne sredine. Z. V.

Po`arevac - Grad Po`arevac u saradnji
sa Agencijom za ravnopravnost polo-
va i osna`ivanje `ena i Evropskom
unijom kao donatorom, realizovao je
projekat „Unapre|enje upo{ljivosti
`ena koje ̀ ive u ruralnim podru~jima
grada Po`arevca“. Tim povodom je
na~elnik Gradske uprave Aleksandar
Simonovi} polaznicama uru~io biznis
planove. Kako je rekao Simonovi},
ostvarivanje Projekta je po~elo u junu
i traje do kraja ovog meseca.

- U realizaciji je u~estvovao Savet za
rodnu ravnopravnost polova Skup{ti-
ne grada Po`arevca i Odeljenja za
LER, za{titu ̀ ivotne sredine i poljopri-
vredu. Vrednost projekta je 500.000
dinara. Glavni cilj je bio obu~avanje
`ena da zapo~nu sopstveni biznis kao
i izrada biznis planova zainteresova-
nim `enama sa kojim mogu da kon-
kuri{u kod razli~itih fondova“.

Obuku za zapo~injanje poslovanja
poha|alo je i uspe{no zavr{ilo 40 ̀ ena.

Tokom obuke polaznicama je pred-
stavljen osnov pokretanja poslovanja,
definisanje poslovne ideje i na~in or-
ganizovanja poslovanja. U okviru
ovog projekta izra`eno je 20 biznis
planova koje }e biti osnov za konkuri-
sanje kod razli~itih izvora finansiranja
koje polaznice budu odabrale.

Na~elnik Simonovi} je istakao da je
projekat bio prvenstveno usmeren na
`ene koje `ive u ruralnim podru~jima
grada Po`arevca, jer je ova ciljna grupa
prepoznata kao kategorija koja ima
manje prilika za zapo{ljavanje a po-
tom i uru~io biznis planove.

Z. V.

Radovi na {irenju grejne mre`e u Kostolcu

Pijaca priklju~ena 
na toplifikaciju
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Projekat  za unapre|enje upo{ljivosti `ena 
koje `ive u ruralnim podru~jima 

Polaznice dobile biznis
planove za nove poslove

Fo
to

: h
itr

ad
io

.rs

Potpisan sporazum izme|u Grada Po`arevca i ustanova „Ljubica Vrebalov“ i  „Zdravo dete“

Subvencija boravka za 110 
mali{ana u privatnom vrti}u
Postoje najave za jedan do dva nova vrti}a, tako da }e Grad  u vrlo 
kratkom roku, od godinu dana obezbediti svu decu u  Po`arevcu

Po~etak rada od 2. decembra
Na{a osnovna ponuda, osim boravka dece, vaspitno-obrazovnog rada, dva osnovna obroka i dve u`i-
ne, podrazumeva i {kolicu sporta dva sata nedeljno za svako upisano dete. Pored ovoga planiramo
blagovremeno da dodatno ponudimo i ostale aktivnosti, kao {to su likovne i dramske radionice, {ko-
lice stranih jezika i ostalo. Obzirom da su subvencije ve} na raspolaganju, a upis je po~eo od pone-
deljka 25. novembra,  po~etak rada vrti}a od 2. decembra, rekli su nadle`ni iz PU „Zdravo dete“.

Posao dobilo 12 ljudi
Nakon potpisivanja, sporazuma gradsko rukovodstvo sa gradona~elnikom Banetom Spasovi}em
obi{li su vrti} „Zdravo dete“. Gradona~elnik Spasovi} naveo je da ovaj privatni vrti} nije konkuren-
cija dr`avnom, ve} da je najva`nije da sva deca budu sme{tena u vrti}e i da im se obezbede najbo-
lji mogu}i uslovi i kadrovi, a posebno je naglasio da je dvanaest ljudi na{lo posao.

Nakon obilaska PU „Zdravo dete“

Zdanje sa veoma dobrim uslovima
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Po`arevac - Na redovnoj konfe-
renciji Gradskog odbora SNS
Po`arevac predstavljeni su re-
zultati rada Javnog preduze}a
„Ljubi~evo“. Govorio je direk-
tor ovog preduze}a Mirko Sto-
janovi}. On je u svom obra}a-
nju istakao da je ne tako davno
JP „Ljubi~evo“ bilo u ozbiljnim
problemima i bilo je pitanje op-
stanka na{e najstarije ergele. 

- Ra~un JP „Ljubi~evo“ je
bio u blokadi, popisane su i
prodate stvari JP „Ljubi~evo“
na licitaciji, vrlo vredne umet-
ni~ke slike, stari name{taj iz
trofejne sale, kompjuteri,
{tampa~i, kopir aparati, telefo-
ni, sve {to je moglo da se pro-
da u bescenje prodato je. Tro-
fejna sala, ponos Ljubi~eva bi-
la je totalno ruinirana, trofeji
rasuti po podu, kao da je neka
stihija protutnjala trofejnom
salom. Plan javnih nabavki za
2015. godinu nije bio ura|en,
niti je ura|eno 110 hektara
zimskog oranja za prole}nu
setvu. Semenski materijal, he-
mija i ostali preparati nisu na-

bavljeni, tako da se kasni sa se-
tvom i 2015. godine i preti da i
te godine Ljubi~evo ostane bez
hrane. @ivotinje u {talama su
bile u izuzetno lo{em stanju,
bez hrane i prostirke, sa nea-
dekvatnom negom, bolesne i
iznemogle, od dugotrajno lo-
{ih uslova kojima su bile izlo-
`ene, rekao je Stojanovi}.

Danas, 2019. godine, svi du-
govi su vra}eni nema vi{e blo-
kade ra~une, nema vi{e popisa
imovine i konja, kao i prinud-
nih izvr{enja. Rukovodstvo
Grada Po`arevca na ~elu sa gra-
dona~elnikom Banetom Spaso-
vi}em je prepoznalo zna~aj Lju-
bi~eva i izdiglo ga iz pepela.
Grad Po`arevac je 2015 - 2019.
godine vratio sva zaostala po-
tra`ivanja JP „Ljubi~evo“ i dao
subvencije koje su racionalno i
doma}inski iskori{}ene. 

- Obnovljena je poljopri-
vredna mehanizacija, tako da
sada nemamo nedostatak hra-
ne za konje i ostvarujemo zna-
~ajna finansijska sredstva od
poljoprivredne proizvodnje.

Prvi ve}i posao u revitalizaciji
JP „Ljubi~evo“ desio se sa nje-
nim zatvorenim manje`om,
koji nije bio u funkciji 25 godi-
na. Kao jedan od vrlo retkih
objekata takve namene u Srbiji

bilo je {teta gledati kako stoji
neiskori{}en i polako ga uzima
zub vremena. Sada je manje`
vra}en u upotrebu za svrhu ko-
joj je namenjen, kompletan
zimski trening konja se odvija

u njemu. Pored manje`a obno-
vljena je i trofejna sala, priplod-
na {tala koja je potpuno sre|e-
na. Izgra|en je avantura park i
trim-staza sa teretanom na
otvorenom. Po~ela je obnova
mehanizacije u JP „Ljubi~evo“.
Plan je da za nekoliko godina
obnovimo celokupnu mehani-
zaciju staru 35 - 40 godina. Mo-
dernizacijom preduze}a ho}e-
mo da ga osposobimo za samo-
stalni rad bez subvencije Grada

Po`arevca, ili pak da subvenci-
je smanjimo na minimum,  re-
kao je Stojanovi}.

- Imaju}i u vidu {ta se sve
uradilo uz pomo} Republike  i
Grada imam puno pravo da ve-

rujem, da }e Ljubi~evo biti jed-
na prava oaza mira, mesto za
odmor i rekreaciju za sve pose-
tioce i ponos Grada Po`arevca.
Ljubi~evo je postalo turisti~ka
atrakcija, tako da je zabele`ena

poseta od preko 5.000 turista za
prvih 10 meseci ove godine. To
su posete koje su zabele`ene sa-
mo preko turisti~kih agencija.
Stojanovi} je rekao da dnevno
zna da bude i preko stotinu au-
tomobila koji posete Ljubi~evo
i da su to gosti iz ~itave Srbije,
ali i inostranstva. Prihodi Lju-
bi~eva su se pove}ali nekoliko
puta od prodaje suvenira i iz
kafi}a.

Z. V.

Beograd - Osmi me|unarodni
Sajam sporta, koji je odr`an pod
sloganom „Sajam sporta spaja
sve(t)“, odr`an je u Beogradu a
na ovoj manifestaciji u~estvova-
li su i predstavnici Sportskog sa-
veza Grada Po`arevca koji je, na
osnovu sve zapa`enijih rezulta-
ta, progla{en za najuspe{niji Sa-
vez u Srbiji teku}e godine. 

Vanja Udovi~i} ministar
sporta i omladine, Bo`idar
Maljkovi} predsednik Olimpij-
skog komiteta Srbije i Davor
[tefanek prvi ~ovek Sportskog
saveza Srbije, pozvali su sve za-
interesovane, posebno decu, da
se oprobaju u raznim sport-
skim disciplinama. Prvi put
u~e{}e je uzeo i Sportski Savez
grada Po`arevca, koji je na
osnovu zapa`enih rezultata
progla{en za najbolji sportski
savez u Srbiji u ovoj godini.

Ispred grada Po`arevca me-
dijima se obratila ~lan grad-
skog ve}a za omladinu sport i
turizam Ana Miljani} koja je
naglasila da }e Grad na ~elu sa
sportskim Savezom Grada Po-
`arevca nastaviti da ide u sme-
ru uspeha. Na {tandu Sport-
skog Saveza Grada Po`arevca
predstavljeni su najve}i rezul-
tati  sportskog saveza kao i mla-
di sportisti koji su dali izuzetan
doprinos razvoju sporta grada
Po`arevca.

Predsednik Sportskog Save-
za grada Po`arevca Zlatan Ko-
sti} je rekao da Savez u prvi
plan isti~e omladinu i decu jer
je cilj da se {to vi{e dece bavi
sportom.

- Ne postoji lep{e mesto u
Srbiji nego biti danas ovde.
Celokupan sistem sporta nas
je obradovao toliko puta, po-

stavljao rekorde, ujedinio nas,
ali i postavio odgovornost da
sportska porodica nastavi da
raste i bude {to ve}a. Neopho-
dan je prvi korak, da se odlu-
~ite za granice koje sami ̀ elite
da postavite,  istakao je Vanja
Udovi~i} prilikom otvaranja
ovogodi{njeg Sajma sporta
dodaju}i da o~ekuje vrhunske
rezultate, da svi zajedno mogu
da pomere granice. Zahvalju-
jem se svakom ko je pomogao
da sistem ̀ ivi, da jednako gle-
damo na sve u~esnike sporta,
rekao je Vanja Udovi~i}.
Predsednik SSS Davor [tefa-
nek podvukao je da se iz godi-
ne u godinu trude da budu {to
bolji i da je cilj Sajma da se
deca upoznaju {to vi{e sporto-
va, jer je Srbija zemlja sporta i
{ampiona.

Z. V.

Veliko Gradi{te - Predsednik
op{tine Veliko Gradi{te Dra-
gan Mili} primio je ambasado-
ra Tunisa Sejfa Ala Re`eba i pr-
vog sekretara ambasade gospo-
|u Randu Ben Amar. Ina~e,
ovo je druga poseta ambasado-
ra Tunisa Gradi{tu, nakon sve-
~anog otvaranja izlo`be likovne
kolonije, odr`ane krajem sep-
tembra na Srebrnom jezeru, na
kojoj su prisustvovali i umetni-
ci iz ove udaljene mediteranske
zemlje.

- Mi ~esto ka`emo da smo
privilegovani jer `ivimo na
obali Dunava, reke Pek gde se
jo{ ponegde ispira zlato, a uliva
se u Dunav na 500 metara od
centra, i imamo prelepo Srebr-
no jezero koje postaje prepo-

znatljivo na turisti~koj mapi,
ne samo ovog dela Srbije nego
i ~itave Evrope, rekao je, nakon
srda~ne dobrodo{lice i upozna-
vanja, predsednik op{tine,

predstaviv{i gostima celokup-
nu ponudu Srebrnog jezera kao
i kulturno-istorijsko nasle|e
okolnih mesta  Ambasador Tu-
nisa izrazio je zadovoljstvo po-

novnom posetom Gradi{tu i
mogu}nostima za saradnju.

- Va{ grad je potpisao ugo-
vor o saradnji sa tuniskim gra-
dom Monastir i to je prva sa-

radnja.  Ambasada Tunisa bi
`elela da se uspostavi i druga
saradnja. Monastir je turisti~ki
grad, ima morski turizam, eko-
lo{ki turizam u razvitku, kul-
turni turizam, a poznat je i po
sportu - jedna od najboljih ko-
{arka{kih ekipa vi{e puta je bi-
la {ampion Tunisa. Smatram
da postoji dosta ta~aka sarad-
nje koje mo`emo razvijati, re-
kao je Sejf Ala Re`eb

Gosti su obi{li i nedavno re-
stauriranu srednjovekovnu
Ramsku tvr|avu gde su se upo-
znali sa njenom istorijom i za-
nimljivim detaljima obnove, a
ambasador Tunisa se upisao u
knjigu utisaka. Z. V.

Po`arevljani na Sajmu sporta u Beogradu

Najbolji sportski 
savez u Srbiji
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Ambasador Tunisa u poseti Velikom Gradi{tu

Saradnja sa gradom Monastir

Sporazum dogodine u Tunisu
Ovom prilikom dogovorene su smernice za dalju saradnju i, na poziv ambasadora
Tunisa za posetu Monastiru, gde bi bilo uprili~eno potpisivanje sporazuma o sa-
radnji i bratimljenju dva grada, odlu~eno da se dogovor realizuje slede}e godine.
Tako|e, velika pose}enost gostiju iz Evrope Tunisu, dobar je osnov za kreiranje no-
vih turisti~kih aran`mana i posetu gra|ana Monastira Velikom Gradi{tu i regionu.

Za obnovu 70 miliona dinara
Prethodne, 2018. godine, Vlada  Srbije i Grad Po`arevac su izdvojili 70.000.000 di-
nara na rekonstrukciju i obnovu objekata u Ljubi~evu. Potpuno su rekonstruisane
i obnovljene dve {tale za sme{taj konja tako da su kapaciteti pove}ani za novih ~e-
trdeset konja. Manje` je potpuno rekonstruisan, obzirom da je krov manje`a bio
u lo{em stanju. Izgra|en je lavirint za decu odmah do avantura parka. Poplo~ane
su {eta~ke staze i ura|ena nova rasveta oko njih. Imamo u planu izgradnju jo{ ne-
koliko padoka za konje, kao i {etalice za konje. 
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Na konferenciji za medije SNS predstavljeni rezultati JP „Ljubi~evo“

Obnova mehanizacije
za nekoliko godina
Grad je od 2015. do 2019. vratio sva zaostala potra`ivanja i
dao subvencije koje su racionalno i doma}inski iskori{}ene

Direktor preduze}a Mirko Stojanovi}
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Nema vi{e popisa imovine i konja
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brani~evo

@abari - Rukovodstvo op{tine @abari pri-
vodi kraju jo{ jednu uspe{nu poslovnu
godinu, u kojoj su realizovani svi plani-
rani projekti. Prema re~ima Jovana Lu-
ki}a, predsednika op{tine, me|u priori-
tetima bila je  izgradnja neophodne in-
frastrukture. 

- Sredstvima iz bud`eta asfaltirani  su
putevi u naseljima Oreovica, Svinjarevo,
Vite`evo - put za Dubnicu  i potes Trm-
~ar, Porodin, Simi}evo i Vla{ki Do,
ukupne du`ine oko dva kilometra u
vrednosti od oko 17 miliona dinara, na-
vodi Luki}.

U toku je i asfaltiranje Omladinske
ulice sa platoom u centru  Aleksandrov-
ca, Jug Bogdanove i Partizanske ulice u
Vla{kom Dolu, deo  Smederevske ulice
sa platoom do ulice Kneza Milo{a u
@abarima i   lokalnog puta u Ti}evcu, u
vrednosti od oko 8,5 miliona dinara. Go-
tova  je projektna dokumentacija za re-
konstrukciju i adaptaciju zgrade  Centra
za socijalni rad. Sredstva su obezbe|ena
od Kancelarije za javna ulaganja, a ras-
pisivanje tendera za izvo|enje ovih ra-
dova  o~ekuje se do kraja godine.

Obavljena je i revitalizacija atarskih
puteva u Vla{kom Dolu i  Vite`evu vred-
na oko 5,5 miliona dinara, kao i zimsko
i letnje  odr`avanje lokalnih puteva i uli-
ca. Izvr{ene su i teku}e popravke i  odr-
`avanje objekata po mesnim zajednica-
ma u vrednosti od oko 6  miliona. Me|u
ovim radovima su sanacija Domova kul-
ture u Ti}evcu i  Vite`evu, odr`avanje
putne infrastrukture, ~i{}enje i prokopa-
vanje  buji~nih potoka, sanacija lokalnih
deponija, postavljanje klupa u  centru
@abara i odr`avanje uli~ne rasvete.

- Nakon posete predsednika Republi-
ke Aleksandra Vu~i}a op{tini  @abari,
uspeli smo da obezbedimo sredstva i re-
alizujemo projekte  asfaltiranja ulica u
naseljima: Aleksandrovac, Simi}evo,
@abari,  ^etere`e, Brzohode, Porodin,
kao i put ̂ etere`e - Sibnica na kome sam
posebno insistirao, jer je od strane gra|a-
na prepoznat kao goru}i problem za oba
naselja a obe}avan je od strane prethod-
nih vlasti i lokalnih funkcionera godina-
ma unazad. Ukupna du`ina ovih deoni-
ca  iznosi 5,6 kilometara a vrednost rado-
va je oko 69 miliona dinara, isti~e Luki}.

U saradnji sa Nacionalnom slu`bom za
zapo{ljavanje Po`arevac, JKP „Komuna-

lac“ @abari realizovao je i ove godine pro-
gram javnih  radova. Na radovima je an-
ga`ovano 5 lica sa teritorije op{tine @abari
a projektom je obuhva}eno ure|ivanje vo-
doizvori{ta i bazena za vodosnabdevanje,
prilaz „mokrom polju“, pija~ni prostor u
@abarima i  Aleksandrovcu. Ura|eno je i

prespajanje priklju~ka starog na novi vod
za vodosnabdevanje kod osnovne {kole u
Aleksandrovcu, kao i zamena starih pum-
pi, novim potapaju}im na vodoizvori{ti-
ma u naseljima Vla{ki  Do i Oreovica.

Do kraja godine usledi}e tender za
kompletnu sanaciju i  adaptaciju mati~-

ne {kole u @abarima {to podrazumeva
zavr{etak izgradnje fiskulturne sale,
atletske staze, parkinga, ure|enje aneksa
{kole i kompletnog enterijera u vredno-
sti od preko milion evra. I ove  godine
potpisan je ugovor za sufinansiranje me-
ra populacione politike  u okviru kojeg
su nabavljena dva televizora i dva klima
ure|aja za ~ekaonice na de~ijem odelje-
nju u Domu zdravlja @abari kao i jedno
terensko vozilo za slu`bu patrona`e,
ukupne vrednosti 1.780.000 dinara.

- Mo`emo da se pohvalimo odli~nom
saradnjom sa Vladom Republike  Srbije
kao i njenim resornim ministarstvima,
posebno sa Kancelarijom za javna ulaga-

nja, preko koje smo realizovali projekte
od velike  va`nosti i zna~aja za sve gra-
|ane op{tine @abari, Komesarijatom za
izbeglice i migracije Republike Srbije i
drugima, rekao je Luki}.

U toku je realizacija projekata  asfal-
tiranja Omladinske ulice  sa platoom u

centru Aleksandrovca, Jug Bogdanove i
Partizanske ulice u Vla{kom Dolu, deo
Smederevske ulice sa platoom do ulice
Kneza Milo{a u  @abarima i  lokalnog
puta u Ti}evcu  u vrednosti od oko 8,5
miliona dinara. Izra|ena je projektna
dokumentacija za rekonstrukciju i
adaptaciju zgrade Centra za socijalni
rad. Sredstva za ovu namenu obezbe|e-
na su od Kancelarije za javna ulaganja a
raspisivanje tendera  o~ekuje se do kraja
godine.

- Posebnu pa`nju usmeravamo na
decu, pa tako za svako ro|eno dete  is-
pla}ujemo 15.000 dinara. Uru~ili smo i
61 auto sedi{te za bebe ro|ene pro{le, i
u prva tri meseca ove godine. \aci od 1
do 4 razreda  imaju besplatnu u`inu, a
osnovci i srednjo{kolci besplatan pre-
voz. Daju se pokloni za prvake, odli~ne
u~enike, „vukovce“, |ake generacije  i
nagra|ene na takmi~enjima, a oko 2,2
miliona dato je kao pomo} porodicama
u~enika i studenata, navodi Luki}. Od-
ra|ene su sanacije u  svim {kolama i za
sada obe mati~ne {kole rade sa svim iz-
dvojenim  odeljenjima, iako je iz godine
u godinu sve manje dece, ka`e Luki}.

Veliki je odliv ljudi koji odlaze u ino-
stranstvo, pa postoji ve}i broj  stara~kih
doma}instava, kojima je potrebna po-
mo}. Obezbe|ena su  sredstva za uslugu
Pomo} u ku}i odraslim i starim licima u
vrednosti  od 8 miliona dinara, gde je
upo{ljeno 13 lica. Ovu uslugu koristi 90
odraslih i starih osoba u 12 sela, kazao je
Luki} i dodao da je izgra|ena  zgrada za
12 porodica izbeglih i raseljenih iz BiH i
Hrvatske od 700 kvadrata, u saradnji sa
Komesarijatom za izbeglice.  

- I u narednoj godini bazira}emo se
prvenstveno na infrastrukturne projekte
za koje smatramo da su od izuzetnog
zna~aja  za `ivot na{ih gra|ana, a vezani
su projekte iz oblasti putne  infrastruktu-
re, vodovodne i kanalizacione mre`e kao
i druge kojima  }e se olak{ati ̀ ivot gra|a-
nima u na{oj op{tini, poru~uje Luki}.

M. Veljkovi} 

Veliko Gradi{te - Turisti~ka Organizacija
Veliko Gradi{te saop{tila je da je proje-
kat „Biseri Dunava i \erdapa“ pobednik
sajma turizma u Kragujevcu. Ina~e, ovaj
Me|unarodni sajam turizma i seoskog
turizma i 7. Sajam zimnice i doma}e ra-
dinosti u Kragujevcu odr`an je na [uma-
dija sajmu. 

Ovde se predstavilo vi{e od 100 nacio-
nalnih, regionalnih i lokalnih turisti~kih
organizacija iz Srbije, Crne Gore, Republi-
ke Srpske, Bosne i Hercegovine, Sloveni-
je i po prvi put iz Ma|arske. U okviru pra-
te}eg programa Me|unarodnog sajma
turizma i seoskog turizma, Gradska turi-
sti~ka organizacija Kragujevac i [umadi-
ja sajam organizovali su brojne stru~ne
programe - predavanja i radionice.

Prvog dana sajma turisti~ke radnike
pozdravila je gospo|a Marija Labovi}, di-
rektorka Turisti~ke organizacije Srbije

kao i predstavnici Pokrajinske vlade Voj-
vodine i zvani~nici grada Kragujevca.

Turisti~ka organizacija op{tine Veliko
Gradi{te predstavila je svoju bogatu turi-
sti~ku ponudu u okviru zajedni~kog pro-
jekta „Biseri Dunava i \erdapa“. Ovaj
projekat realizovali su: Udru`enje „Bise-
ri Isto~ne Srbije“, NP \erdap i Op{tine
Veliko Gradi{te, Po`arevac, Golubac,
Majdanpek, Kladovo i Negotin, ceo po-
duhvat podr`an je od strane Ministarstva
trgovine, turizma i telekomunikacija.

Zvani~na prezentacija projekta odr`a-
na je na dan otvaranja sajma, a najvi{e pa-
`nje privukao je film, katalog i sajt koji pri-
kazuju slikovite predele Donjeg Poduna-
vlja, prirodne lepote, kulturno istorijske
spomenike i najva`nije turisti~ke centre.
Gastronomske specijalitete koji su poslu-
`eni na prezentaciji pripremali su „Vila Je-
lena“ iz Po`arevaca, „Restoran Kasina kod

Ajduka“ i „Firma Eskom“ iz Velikog Gra-
di{ta. Uz prezentaciju hrane Pivnica N&D
prezentirala je bogatu ponudu piva. 

Prezentacija je po~ela ta~no u podne, a
{tand Turisti~ke organizacije ovom pri-

likom posetili su visoki zvani~nici Turi-
sti~ke organizacije Srbije, Pokrajinske
vlade Vojvodine i kolege iz drugih regio-
nalnih i lokalnih Turisti~kih organizacija.
Za celokupnu promociju na [umadija

sajmu, projekat „Biseri Dunava i \erda-
pa“ osvojio je prvo mesto. Po mi{ljenju
stru~nog `irija, ali i drugih u~esnika saj-
ma, novi pristup idejnih re{enje propa-
gandnog materijala, kao i tradicionalna

kuhinja restorana koji su prezentovali
ukuse Donjeg Podunavlja, zaslu`eno je
odneo najvredniju nagradu u ogromnoj
konkurenciji najlep{ih destinacija Srbije.

Z. V.

Beograd - Na Me|unarodnom sajmu etno
hrane i pi}a, odr`anom od 23. do 26. no-
vembra u Beogradu, predstavili su se i izla-
ga~i sa podru~ja op{tine Petrovac na Mlavi.
Na ovoj regionalnoj smotri, ~etrnaestoj po
redu, prikazani su prehrambeni proizvodi
namenjeni tr ì{tu, pripremljeni po tradici-
onalnim receptima, na tradicionalni na~in. 

Re~ je o nacionalnim specijalitetima,
proizvodima karakteristi~nim za u`a ge-
ografska podru~ja, naj~e{}e ru~ne izrade
i od organski gajenih sirovina. Sa podru~-
ja petrova~ke op{tine, na sajmu je u~e-
stvovalo 19 izlaga~a iz Dubo~ke, Ore{ko-
vice, Velikog i Malog Laola, Kladurova,
Kamenova, Lopu{nika, Melnice, ]ovdi-
na i Petrovca na Mlavi.  Na svojim {tan-
dovima oni su predstavili doma}a alko-
holna pi}a, sireve, med i p~elarske proiz-
vode, kao i tradicionalna jela homoljskog
podneblja. Kompletne tro{kove puta i ko-
tizacije za njihovo u~e{}e na sajmu, snosi-
la je lokalna samouprava. M. V.

Petrovac na Mlavi - Op{tina Petrovac na
Mlavi i ovih prohladnih dana nastavlja
brojne aktivnosti na ravnomernom una-
pre|enju komunalne infrastrukture u
gradu i selima. Tako je pu{tena  u sao-
bra}aj novoasfaltirana deonica puta
Stamnica - Vitovnica u du`ini od 850
metara a predsednik op{tine Du{ko Ne-
dini} najavljuje „turisti~ku transverza-
lu“.  Vrednost ove investicije iznosi os-
am miliona dinara a sredstva su obezbe-
|ena i op{tinskog bud`eta.

Predsednik Nedini} je istakao da ovo
predstavlja jo{ jedan uspeh i da Petrovac
na Mlavi nastavlja ravnomeran razvoj
svih mesnih zajednica.

- Ovo nije zna~ajno samo zato {to ov-
de `ive ljudi kojima je asfalt prioritet i
osnovni uslov za dobar `ivot, ve} zato

{to op{tinsko rukovodstvo ima cilj da
nakon re{avanja osnovnih infrastruk-
turnih prioriteta, u drugom mandatu,
ukoliko dobijemo poverenje gra|ana, da
uz pomo} Vlade Srbije asfaltiramo ~ita-
vu jednu transverzalu. Ona bi povezala
sve na{e turisti~ke kapacitete, a to pod-
razumeva povezivanje Bistrice, Melnice,
Stamnice, Vitovnice i @drela. Op{tina
Petrovac na Mlavi, pored poljoprivrede
i privrede takva kakva jeste, mo`e da se
osloni na turizam. Ovaj deo op{tine je
prenagla{eno turisti~ki pozitivan, i tre-
balo bi uraditi mnoge klju~ne infra-
strukturne projekte da bi se u godinama
koje dolaze posvetili turizmu i pobolj{a-
nju ̀ ivota gra|ana cele op{tine, rekao je
Nedini}.

Z. V.

@agubica - ̂ lanovi Karate kluba „Vrelo“
iz  @agubice pobedili su na 13. WKC
Svetskom prvenstvu za decu kadete, se-
niore i juniore, koje je odr`ano u Beogra-
du. Me|u 20 dr`ava sveta i preko 800
takmi~ara, u o{troj konkurenciji,  titulu
[ampiona Sveta  ponela je Maksi} Nata-
{a iz Krepoljina u~iniv{i na taj na~in op-
{tinu @agubica, kojoj je popularizacija
sporta prioritet, bogatijom za jednog
{ampiona sveta. Vice{ampionsku titulu
ponela je Milinkovi} Anastasija, tako|e
iz Krepoljina.

Na Svetskom prvenstvu zapa`ene re-
zultate ostvarila je i Kojadinovi} Sofija
koja je osvojila srebro u katama i bron-
zanu medalju u borbama. Tomislav Je-
li}, trener Karate kluba „Vrelo“ @agubi-
ca, ka`e da  su takmi~arke prevazi{le i
njegova o~ekivanja. Ovakvi rezultati pi-

{u istoriju sporta i potvr|uju  ~injenicu
da male sredine  mogu stvoriti velike

sportiste, svetske prvake, a prema re~i-
ma trenera. Z. V.

Po`arevac - Na Skup{tini „Udru`enja poto-
maka ratnika 1912-1920. godine“, odr`a-
noj u po`areva~kom Gradskom zdanju,
prisustvovali su predstavnici 25 gradova iz
~itave Srbije. Tim povodom na~elnik Grad-
ske uprave uprili~io je prijem za ~lanove
udru`enja u Sve~anim salonima gradskog
zdanja. Na prijemu su pored ~lanova udru-
`enja prisustvovali pomo}nik ministra ra-
da, zapo{ljavanja, socijalnih i bora~kih pi-
tanja Zoran Milo{evi}, predsednik Saveza
Srba u Rumuniji Ognjen Krsti}, ~lan Grad-
skog ve}a zadu`en za kulturu Dejan Krsti}
i drugi gosti. Ispred lokalne samouprave
dobrodo{licu je po`eleo na~elnik Gradske
uprave Aleksandar Simonovi}.

- Ima li svetlijeg primera zato od na{eg

slavnog sugra|anina Milivoja Stojanovi}a
Brke, kome Po`arevac, a i ~itava Srbija tek
treba dostojno da se zahvali. Komandant
Gvozdenog puka i simbol srpske ratni~ke
mudrosti i hrabrosti zadu`io je sve nas i
zato smo beskrajno zahvalni svima oni-
ma koji ~uvaju spomen na heroje iz Veli-
kog rata. To je razlog {to visoko po{tuje-
mo po`areva~ko Udru`enje potomaka
ratnika 1912-1920. godine i {to ste dragi
prijatelji iz ~itave Srbije upravo na{ grad
odabrali za mesto odr`avanja sve~ane
Skup{tine, rekao je Simonovi}.

Ognjen Krsti}, predsednik Saveza Srba
u Rumuniji, ka`e da se Savez, zajedno sa
Udru`enjem potomaka trudi da o~uva kult
heroja. Na`alost, i u Rumuniji postoje veli-

ka srpska strati{ta, koja je Savez zajedno sa
udru`enjem uspeo da obele ì i sa~uva, po-
put Aradskog logora. Slavoljub Stojadino-
vi} Regrut, predsednik „Udru ènja potoma-
ka ratnika 1912-1920. godine“ u Po`arevcu,

kazao je da je Skup{tina prilika da se sumi-
raju rezultati rada i podsetio je na Kolubar-
sku bitku, veliku srpsku pobedu u Prvom
svetskom ratu. Zatim su uru~eni prigodni
pokloni Aleksandru Simonovi}u. Z. V.

Po`arevac - U Sportskom centru Po`are-
vac odr`ana je tradicionalna „Vitaminija-
da“  u organizaciji Pred{kolske ustanove
„Ljubica Vrebalov“ u kojoj su se u razli~i-
tim disciplinama nadmetala deca pred-
{kolskog uzrasta a najuspe{niji su bili ma-
li{ani iz vrti}a „Majski cvet“ iz Kostolca.

Ina~e, Pred{kolska ustanova „Ljubi-
ca Vrebalov“ ve} deseti put organizuje
tradicionalnu manifestaciju pod nazi-
vom „Vitaminijada“. Manifestacija se
odr`ava jo{ od 2009. godine i predsta-
vlja skup igara koje afirmi{u zdrave sti-
love `ivota, zdravstvenu kulturu i pra-
vilnu ishranu od najranijeg uzrasta.

Na takmi~enju u~estvuje 12 ekipa ko-
je ~ine pred{kolci vrti}a, a svaki vrti} kao

znak prepoznavanja ima neko vo}e ili po-
vr}e. „Bambi“ - zelena jabuka, „P~elica“ -
limun, „Danica R.“ - gro`|e, „Leptiri}“ -
{argarepa, „Bubamara“ - zelena paprika,
„Neven“ - pomorand`a, „Du{ko R.“ - lu-
benica, „Suna{ce“ - banana, „Poletarac“ i
„Lane“ - {ljiva, „Majski cvet“ - tre{nja,
pred{kolsko pripremna grupa sela - tre-
{nje i dvanaesta ekipa PPP grad - ananas.

Cilj ovog takmi~enja je da deca kroz
razli~ite aktivnosti u~e o pravilnoj ishra-
ni i kvalitetnim ̀ ivotnim namirnicama.

Prvo mesto osvojili su mali{ani iz vr-
ti}a „Majski cvet“ iz Kostolca, drugo je
pripalo najmla|i iz vrti}a „Danica Rado-
savljevi}“ dok su tre}e mesto osvojili
mali{ani iz vrti}a „Leptiri}“. Z. V.

@agubica - Uz pomo} i podr{ku lokalne
samouprave op{tine @agubica, Crvenog
krsta i PIO fonda, u toku je dodela pomo-
}i penzionerima sa teritorije op{tine
@agubica, koji do sada nisu dobijali po-
mo}, a ~ija je penzija ispod 15.000 dinara.

Dodela pomo}i  vr{i se u prostorija-
ma Penzionerskog udru`enja @agubica.

Stanija Ognjanovic, predsednica
Udru`enja penzionera, ovom prilikom
je istakla da su u raspodeli pomo}i znat-
no, svojim anga`ovanjem, pomogli po-
verenici mesnih zajednica , i dodala da
udru`enje penzionera ima veoma dobru
saradnju sa lokalnom samoupravom i
svim op{tinskim institucijama.

Paketi sadr`e sredstva za li~nu higije-
nu, prehrambene i druge proizvode, ko-
ji }e u znatnoj meri pomo}i ku}ni bu-
d`et penzionera a sve {to je potrebno za
prijavu je poslednji penzioni ~ek i potvr-
da o ~lanstvu Udru`enja penzionera
@agubica.

Z. V.

Op{tina @abari na kraju 2019. godine

Opravdali poverenje gra|ana
Ove godine realizovani brojni projekti iz oblasti infrastrukture, {kolstva 
i socijalne za{tite, uz veliku pomo} i podr{ku Vlade Srbije

Donacija za mlade sa invaliditetom
U saradnji sa Ujedinjenim nacijama, zapo~et je projekat pomo}i deci i  omladini sa invaliditetom, vredan 78.525
evra, od ~ega op{tina daje  12.240 evra. Radovi su pri kraju, a prostor je odlukom SO @abari dat  na kori{}enje
Udru`enju osoba ometenih u razvoju „Klju~“, u kome }e  raditi dnevni boravak za decu ometenu u razvoju.

Manjak kadrova evidentan
„Imamo problem sa manjkom kadrova u op{tinskoj upravi, jer nam je  dosta radnika oti{lo u penziju, a
zbog zabrane zapo{ljavanja ne mo`emo da zaposlimo nove. Mada i sa tim manjkom trudimo se da po-
sao ne trpi i  da sve bude zavr{eno u predvi|enim rokovima“, rekao je Luki}.

Veliko interesovanje za manastire
Kragujev~ani koji su tradicionalno jedni od najbrojnijih po{tovaoca i obo`avaoca Srebrnog jezera i celog
\erdapa, dugo su se zadr`avali na na{em {tandu. Pored klasi~nih odmora prime}eno je veliko intereso-
vanje za verski turizam i pokloni~ke ture prema manastirima Tumane i Nimnik, kao i interesovanje agen-
cija, sindikata i udru`enja za posetu Ramskoj i Goluba~koj tvr|avi.

Jovan Luki}, predsednik op{tine @abari I gastronomija pomogla pobednicima

Ramska tvr|ava nova atrakcija na najve}oj evropskoj reci 

Centar @abara
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Odr`ana tradicionalna „Vitaminijada“

Najuspe{niji mali{ani vrti}a „Majski cvet“
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Turisti~ke organizacije iz okruga na Sajmu turizma u Kragujevcu

Pobednici „Biseri Dunava i \erdapa“
Najbolji projekat realizovali su Udru`enje „Biseri Isto~ne Srbije“, NP \erdap i Grad Po`arevac 
i op{tine Veliko Gradi{te, Golubac, Majdanpek, Kladovo i Negotin
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Skup{tina „Udru`enja potomaka ratnika 1912-1920. godine“

Predstavnici 25 gradova iz ~itave Srbije

Na Me|unarodnom sajmu etno hrane i pi}a u Beogradu

Uspe{na promocija Petrovca

Jedan od petrova~kih {tandova na sajmu
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Prilikom zavr{etka deonica puta Stamnica - Vitovnica

Najavljena turisti~ka transverzala
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Dodela pomo}i penzionerima

Mladi karatisti op{tine @agubica prvi na prvenstvu u Beogradu

Karatisti iz Homolja {ampioni sveta
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Kostolac - Interna provera Sistema me-
nad`menta energijom (EnMS) u kosto-
la~kom ogranku EPS-a realizovana je
prema definisanom zadatku i planu.
Ciljevi kvaliteta za 2019. su postavljeni i
njihova realizacija se prati na dnevnom
nivou. Zahvaljuju}i vi{egodi{njoj do-

broj praksi, u ogranku „TE-KO Kosto-
lac“ i u celoj „Elektroprivredi Srbije“
planiraju se i realizuju brojne aktivno-
sti, kao {to su izolovanje parovoda, za-
mena solarnih panela, ugradnja kalori-
metara za sistem grejanja, razne in`e-
njerske rekonstrukcije na sistemima,
postrojenjima, procesima, opremi i
sli~no. Sve ovo ima zna~ajan uticaj i na
pobolj{anje efikasnosti. 

Pozitivni u~inci ovih aktivnosti naj-
ve}im delom nisu kvantifikovani u
odgovaraju}im jedinicama mere za
energiju, {to je neophodno za iskazi-
vanje pobolj{anja koja se zahtevaju
Zakonom o efikasnom kori{}enju
energije i standardom IS0 50001, na-

vedeno je, izme|u ostalog, u izve{taju
tima za proveru.

U tom dokumentu istaknuto je da
je neophodno da tim za menad`ment
energijom na lokacijama primeni pro-
ceduru IMSP 257 (akcioni planovi me-
nad`menta energijom), kako bi se iz-
merili svi u~inci na pobolj{avanju
energetskih performansi i omogu}ilo
da se ta pobolj{anja poka`u. Zato je po-

trebno da tim za menad`ment energi-
jom na lokacijama u granicama EnMS,
u saradnji sa imenovanim energetskim
menad`erima za lokacije, razmotri po-
trebe i mogu}nosti za ugradnju mer-
nih instrumenata u odgovaraju}oj kla-
si ta~nosti, kojima }e se obaviti sva va-

`na pra}enja i merenja kori{}enja i po-
tro{nje energije, uz pa`ljivo biranje
granica indikatora, kao preduslov za
efektivno upravljanje energijom.

Preporuke sa prethodne eksterne
provere su realizovane gde je bilo pri-
menjivo, a rukovodstvo je na provera-
vanim lokacijama posve}eno preuzi-
manju krajnje odgovornosti za efek-
tivnost QMS. Proverom je utvr|eno
da je Sistem menad`menta kvalitetom
efektivno primenjen i odr`avan, tako
da je na osnovu izve{taja tima za pro-
veru kao zaklju~ak navedeno da je ko-
stola~ki ogranak spreman za predsto-
je}u nadzornu proveru. 

Z. V. i Energija Kostolac

Kostolac - Poslovi na rekultivaciji de-
gradiranog zemlji{ta ove godine reali-
zovani su na unutra{njem odlagali{tu
Povr{inskog kopa „Drmno“. Tehni~-
ka rekultivacija ura|ena je na 70 hek-
tara. S obzirom na ~injenicu da }e se
radovi izvoditi do kraja godine, o~eki-
vanja su da }e za narednu sezonu sad-
nje biolo{kog materijala biti pripre-
mljeno jo{ oko 20 hektara zemlji{ta.

Velimir Damnjanovi}, samostalni
in`enjer za biolo{ku rekultivaciju, ka-
`e da je u potpunosti ure|en prostor
od 35 hektara na jugozapadnoj strani
odlagali{ta.

- Bagremom je po{umljena kosina
eta`e unutra{njeg odlagali{ta na povr-
{ini od 20 hektara, a na ravnim delo-
vima uradili smo setvu leguminoznih

smesa trave na 15 hektara. Pored re-
kultivacije devastiranog zemlji{ta, ra-
dilo se i na odr`avanju postoje}ih za-
sada i ure|enih povr{ina. Po osnovu
gazdovanja gazdinskom jedinicom
kopova „Kostolac“, popunili smo sad-
nju bagremom i sibirskim brestom na
6,64 hektara na spoljnjem odlagali{tu,
kao i na drugim delovima gazdinske
jedinice na oko tri hektara. Tokom go-
dine izvedeni su radovi i na redovnom
odr`avanju ure|enih prostora na 45
hektara, ka`e Damnjanovi}.

Za ovogodi{nje radove na rekulti-
vaciji utro{eno je 53 miliona dinara.
Za narednu godinu planirana su sred-
stva u visini od oko 50 miliona dinara
i ure|enje 56 hektara degradiranih po-
vr{ina. Z. V. i Energija Kostolac

Kostolac - Termoelektrane u Kostolcu
proizvele su za deset meseci ove godi-
ne 4,81 milijardu kWh, koliko je pre-
dato elektroenergetskom sistemu Sr-
bije, {to je za 8,7 odsto vi{e u odnosu
na plan proizvodnje. Do kraja godine
o~ekuje se da termoelektrane u Ko-
stolcu ukupno proizvedu 5,5 milijardi
kWh, s obzirom na to da je blok B2 u
{estomese~nom zastoju zbog kapital-
nog remonta. Posmatrano po termo-
elektranama, TE „Kostolac A“ je u

tom periodu proizvela oko 1,69 mili-
jardi kWh. Blok A1, jedan od najdugo-
ve~nijih i najpouzdanijih agregata
EPS-a, proizveo je gotovo 539 miliona
kWh, dok je blok A2 predao vi{e od
1,15 milijardu kWh. U Termoelektra-
ni „Kostolac B“ ukupno je proizvede-
no 3,11 milijardi kWh. Ovom proiz-
vodnom rezultatu blok B1 je doprineo
sa vi{e od 1,8 milijardi kWh, a blok B2
sa 1,29 milijardi kWh.

Z. V. i Energija Kostolac

Ku~evo - Zahvaljuju}i relativno to-
plom po~etku novembra, ogrevno
drvo ne samo {to nije poskupelo, ve}
su cene za oko pet evra po kubiku ni-
`e nego lane. Kubni metar bukve ili
graba mo`e da se nabavi ve} od 4.800
do 5.200 dinara. 

Op{tina Ku~evo  iz bud`eta i Cen-
tar za  socijalni rad  obezbedili su sred-
stva za kupovinu 200 kubnih metara
drva za socijalno najugro`enije poro-

dice. Ukupno 180 korisnika, podelje-
nih u tri kategorije, dobilo je  novac za
kupovinu ogreva. U zavisnosti od
brojnosti porodice obezbe|ena  su
sredstva za kupovinu od dva ili tri
kubna metra drva po jednom ~lanu
doma}instva.

Nabavka na stovari{tima je, pri-
tom, za oko 600 dinara skuplja nego
kod doma}ina sa sela koji individual-
no seku i prodaju ogrevno drvo. Pre-

voz na periferiju Ku~eva  ne ko{ta ni-
{ta, ali se dopla}uje za udaljenije ispo-
ruke. Uprkos svemu, mnogima zna~i
i to {to neka stovari{ta lokalnim pred-
uze}ima omogu}avaju pla}anje na od-
lo`eno, pa mnogim radnicima odgo-
vara podela tro{ka na deset rata, tim
pre {to otplata po~inje od leta, a ispo-
ruka je uo~i grejne sezone.

U okolnim selima, podno Ku~eva,
me{tani prodaju tek ise~ena drva. Ka`u,
cena je 40 evra po kubiku, voze gde tre-
ba i uvek prodaju najmanje 3 do 5 kub-
nih metara drva. Ponosni su i na redov-
ne mu{terije koje znaju da ne zakidaju
na meri. Doma}ini koji imaju {umu, ali
ne ̀ ele da se prljaju i mu~e, ve} da ogrev
dobiju na ku}nu adresu, drvose~ama na
svoj kubik poklanjaju jo{ jedan.

Pokazalo se da drva i ugalj kupuju
naj~e{}e ljudi u poznijim godinama i
sa skromnim primanjima, kojima je
~esto te{ko da prona|u nekog ko }e da
iscepa njihova drva ili unese ugalj u
{upe. Iz ovog razloga, sve ve}i broj
ovog sloja stanovni{tva se odlu~uje za
novi oblik grejanja, odnosno na prela-
zak na grejanje na pelet. Pelet za ogrev
postaje sve tra`enija roba u op{tini
Ku~evo, cena nije niska, 200 evra po
toni, ali je njegova upotreba daleko
pogodnija za starije. Lj. N.

Poslovi na degradiranim povr{inama na 
unutra{njem odlagali{tu kopa „Drmno“

Ozelenjeno oko 35
hektara zemlji{ta
Za narednu godinu planirana sredstva u visini
od oko 50 miliona dinara i ure|enje 56 hektara 
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Termoelektrane u Kostolcu proizvele 
za deset meseci 4,81 milijardu kWh

Plan prema{en za 8,7 odsto
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Op{tina Ku~evo i Centar za socijalni rad obezbedili sredstva 

Ogrevno drvo za socijalno ugro`ene
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Spremni za predstoje}i nadzor
Po zavr{etku provere i dono{enja odluka i pokretanja adekvatnih mera zaklju~eno je da }e ogranak
„TE-KO Kostolac“ biti spreman za predstoje}u nadzornu proveru. Pored ove, u ogranku „TE-KO Ko-
stolac“ je od 9. do 11. oktobra realizovana i interna provera Sistema menad`menta kvalitetom (QMS).
Politika kvaliteta je prikladna strate{kom usmerenju ogranka i dostupna zaposlenima radi primene.

Provera Sistema menad`menta energijom u kostola~kom ogranku EPS-a 

Zna~ajan uticaj mera na 
pobolj{anje efikasnosti
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DE^JA LIKOVNA RADIONICA U GALERIJI BARILI

Po`arevac - U okviru plana Tima za diversifikovane programe kome je cilj ve}i obuhvat dece pred{kol-
skog uzrasta u razli~itim oblicima vaspitno-obrazovnog rada, ovog meseca (u kome se obele`ava  i da-
tum Mileninog ro|enja) u saradnji sa galerijom Milene Pavlovi} Barili pred{kolska Ustanova Ljubica
Vrebalov organizovala je likovne radionice, gde deca mogu kroz razli~ite tehnike da izraze svoju kre-
ativnost. Deca su se oprobala u slikanju vodenim bojama, temperama, grafitnim bojama, pravili su
oblike od plastelina ali su pravili i lutke  od kartona koje su obla~ili koriste}i razli~ite materijale koje
su lepili i pravili modele.  Tanja Lon~ar direktorka PU „Ljubica Vrebalov“ isti~e da je ovo deo redovnog
programa i cilj je da se uklju~i {to ve}i broj dece koja ne poha|aju ustanovu. Z. V.

Kostolac - U okviru Novembarskih da-
na kulture, u kostola~kom Domu kul-
ture odr`ano je knji`evno ve~e na ko-
me je predstavljena knjiga na{eg po-
znatog pisca i novinara Vanje Buli}a
„Teodorin prsten“ uz veliko intereso-
vanje ljubitelja knji`evnosti i nacional-
ne istorije. Ve~e je odr`ano u organi-
zaciji Biblioteke u Kostolcu, ogranka
Narodne biblioteke u Po`arevcu i
Centra za kulturu Kostolac, uz podr-
{ku Gradske op{tine Kostolac.

Vanja Buli} (1947) radni vek je
proveo kao novinar u pisanim i elek-
tronskim medijima. Za televiziju je
snimio vi{e od dve i po hiljade jedno-
~asovnih emisija, a pisao je za gotovo
sve presti`ne listove nekada{nje Jugo-
slavije. Snimao je dokumentarne fil-
move (Dr`avni radnik, Crveni barjak
Filipa Filipovi}a), scenarista je tri TV
serije (Jugovi}i, Javlja mi se iz dubine
du{e i Drugo stanje). Koscenarista je
dugometra`nog filma Lepa sela lepo
gore i scenarista filma Drugo stanje. 

Napisao je zbirke pri~a Kako sam
gajio blizance (1995), Sto bisera
(2009), Istorija u krevetu (2012), Mu-
{karac u izvesnim godinama (2014) i
Za{to bog nema auto (2016), romane
Tunel - lepa sela lepo gore (1996), Rat-
na sre}a (1999), Zadah belog (2000),

Vrele usne (2001), Parada strasti
(2003), Drugo stanje (2006), Oko oto-
ka (2009), [ole (2010), Simeonov pe-
~at (2012), Jovanovo zave{tanje
(2013), Dosije Bogorodica (2014), Te-
slina po{iljka (2015), Devedesete
(2015 - knjiga u kojoj se nalaze ~etiri
romana objavljena devedesetih godi-
na XX veka), [mekeri (2015), [meker-
ke (2016), Viza za nebo (2016) i Du{a-
nova kletva (2018). 

Priredio je dnevnik iz Haga Veseli-
na [ljivan~anina Branio sam istinu
(2012), a napisao je i romansirane bi-

ografije glumaca Petra Bo`ovi}a, Mi{e
Janketi}a, Marka Nikoli}a, Lazara Ri-
stovskog i Jelisavete Seke Sabli}. 

Me|u nagradama dobijenim za spi-
sateljski rad izdvajaju se Zlatni beo~ug
za trajni doprinos kulturi Beograda,
kao i tri godi{nja priznanja Zlatni hit li-
ber - za najtra`enije knjige u knji`ara-
ma i bibliotekama Srbije (2012, 2013. i
2015. godine). Otac je trojice sinova,
imao je rok sastav, strastveni je igra~
preferansa i jo{ uvek igra odbojku. ̂ lan
je Udru`enja novinara Srbije i Udru`e-
nja knji`evnika Srbije. Z. V.

Ku~evo - U Zavi~ajnoj galeriji Centra
za kulturu Ku~evo otvorena je izlo`ba
radova likovnih umetnika Nade Deni}
i Milana Jak{i}a. Otvaraju}i izlo`bu,
govorila je direktorka Centra Jasmina
Blagojevi}.

- Pravi razlog ~estih zajedni~kih na-
stupa Nade Deni} i Milana Jak{i}a ni-
kako se ne mo`e obrazlagati samo `i-
votnom blisko{}u ovog umetni~kog
para. Njihovo stvarala{tvo i izlo`bene
ekspozicije pokre}e su{tinski sli~no po-
imanje ̀ ivota i umetnosti. Dvoje umet-
nika svoje slikarske akcije zasnivaju na
istinskim do`ivljajima prirode i stvar-

nosti koje nikako ne interpretiraju, ve}
ih preta~u u zasebni svet slike iskazuju-
}i bit sveta u kome `ive i stvaraju. Za-
sebnost apstrakcijskih slika Nade De-
ni} i Milana Jak{i}a bazirano je na od-
sustvo bilo kakvog analiziranja i teore-
tisanja. U ovim opusima sve je zasno-
vano na neposrednom iskustvu i slikar-
skom do`ivljaju.  Ovom izlo`bom, mo-
`da najubedljivije do sada, Nada Deni}
i Milan Jak{i} svojim odista zrelim sli-
karstvom, neskriveno iskazuju ~ude-
snu  radost slikanja, jedno hedonisti~-
ko shvatanje sveta i umetnosti, rekla je
Jasmina Blagojevi}. Z. V.

Po`arevac - U organizaciji Istorijskog
arhiva Po`arevac, u po`areva~koj Ga-
leriji savremene umetnosti na Starom
korzou, odr`ano je prvo Saborovanje
ljubitelja, ~uvara i sopstvenika arhiva-
lija u privatnom vlasni{tvu i predsta-
vljen projekat pod nazivom „Sabiranje
arhivalija u privatnom vlasni{tvu“.
Ovo je, ujedno, predstavljao i skup lju-
bitelja, ~uvara i vlasnika arhivskih do-
kumenata koji su istovremeno i poklo-
nodavci arhivalija lokalnom arhivu.

- Institut poklona je prisutan u Isto-
rijskom arhivu od osnivanja 1948. go-
dine. Arhivu je poklonjena zna~ajna
koli~ina arhivske gra|e iz XVIII, XIX i
XX veka, a do danas je evidentirano
144 poklonodavaca arhivskih doku-
menata. Formirano je nekoliko arhiv-
skih fondova i zbirki nastalih radom
uglednih li~nosti i porodica, kao i ve}i

broj zbirki digitalizovanih medija, is-
takla je direktorka Istorijskog arhiva
Po`arevac Jasmina Nikoli}.

Arhivski savetnik Jasmina @ivkovi}
je predstavila projekat „Za{tita arhiv-
ske gra|e u privatnom vlasni{tvu -
zna~aj otkupa i poklona“ koji je zapo-

~et pre nekoliko godina. @ivkovi} je is-
takla da je kroz institucije otkupa i po-
klona, Arhiv formirao izuzetno vred-
ne zbirke i fondove. Na skupu su do-
deljene i zahvalnice dosada{njim po-
klonodavcima arhivalija.

Z. V.

Kostolac - Povodom Me|unarodnog dana
borbe protiv nasilja nad ̀ enama, u Domu kul-
ture Kostolac odr�ana je manifestacija na ko-
joj su u~estvovali stru~njaci za problem nasi-
lja nad `enama i pesnici. Manifestacija je
osmi{ljena i odr`ana u organizaciji Centra za
kulturu Kostolac, u saradnji sa Klubom ljubi-
telja knjige „Majdan“ i Udru`enjem uspe{nih
`ena Kostolca, a pod pokroviteljstvom Grad-
ske op{tine Kostolac. 
Pesnici su dali posebnu dimenziju i dra` ovoj
manifestaciji. Stihovima Slavice Pejovi}, Sla-
vice Jovanovi}, Veroslave Male{evi}, Magda-
lene Red`ovi}, Zorana Stoji}evi}a Rikarda i
Dragana @ur`evi}a prisutnima su na slikovit i
autenti~an na~in prikazani strahovi, patnje,
izgubljeni snovi i nade, ali i prkos zlostavlja-

nih ̀ ena koji budi nadu u ozdravljenje i nasta-
vak `ivota bez nasilja.
U predavanju psihologa Olivere Hajrovi}, pri-
sutni su upoznati sa osnovnim pojavama koje
se odigravaju u li~nostima `ena koje trpe i
mu{karaca koji su po~inioci nasilja kao i o ka-
rakteristikama njihovih postupaka i uzajam-
nih odnosa. Diplomirani pravnik Dragoljub
Jankovi} i socijalni radnik Ivan Gojkovi} , kao
predstavnici Centra za socijalni rad, govorili su
o rasprostranjenosti nasilja u Brani~evskom
kraju, a i {ire, kao i o konkretnim zakonskim i
stru~nim procedurama. Predstavnice Udru`e-
nje Uspe{nih zena Kostolac, Tanja Grgi} i An-
drea Stoji}evi}, prezentovale su svoje dosada-
{nje aktivnosti na planu prevencije i suzbija-
nja nasilja nad `enama. Z. V.

Kostolac - Povodom tradicio-
nalne manifestacije Novem-
barski dani kulture na teritori-
ji Grada Po`arevca, u subotu
30. novembra, kostola~ka
Sportska hala bi}e doma}in je-
dinstvenog seminara posve}e-
nog u~enju folklornih ume}a
pod nazivom „Vla{ke igre iz
Crnore~ja“. 

Igre koje }e se obra|ivati na
seminaru koji traje od 10 do
16 ~asova su: Batrna, Ko{trelj-
ka, Op zdrn-zdrn, Mincta,
Prorupta, Pi{juoru al mare,
Ropota, Sojanca, [ok}e, Toba-
{anka, Tramuri{a, Tramuri{a

pi pijuor, Tri paza{}e, Ungurja-
na, Vakarjaca i Uora fja}ilor. 

Svaki u~esnik dobija Uvere-
nje o poha|anju seminara i CD
sa notnim zapisima i labonota-
cijom obra|enih igara. Predava~
je Filip Paunjelovi}, u~esnik i or-
ganizator kulturne manifestaci-
je „Crnore~je u pesmi i igri“, au-
tor knjige „Tradicionalna kultu-
ra Vlaha Crnore~ja“ i jedan od
najve}ih poznavalaca izvornih
igara iz Crnore~ja a korepetitor
Srba Radovanovi}. Kulturno-
umetni~ka dru{tva mogu prija-
viti najvi{e tri ~lana iz svog an-
sambla za seminar. Z. V.
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Pesni~ko ve~e posve}eno borbi protiv nasilja nad `enama 
Stihovima protiv strahova i pretnje

Izlo`ba slika Nade Deni} i Milana Jak{i}a u Ku~evu

Sli~no poimanje 
`ivota i umetnosti
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Vanja Buli} predstavio novu knjigu u kostola~kom Domu kulture

Knji`evno ve~e 
uz „Teodorin prsten“ 
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Prvo Saborovanje ljubitelja, ~uvara i sopstvenika arhivalija u privatnom vlasni{tvu

Skup darodavaca Istorijskog arhiva
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Seminar za folklorce u sklopu Novembarskih dana kulture

„Vla{ke igre iz Crnore~ja“
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Temi{var - Na 14. Danima srp-
ske kulture u Temi{varu koje je
organizovao Savez Srba u Ru-
muniji u~estvovalo je i pozori-
{te „Milivoje @icanovi}“ Centra
za kulturu Po`arevac. Glumci
po`areva~kog pozori{ta pred-
stavili su se komedijom francu-
skog pisca @or`a Fejdoa koju je
re`irao doajen po`areva~kog
amaterskog glumi{ta, na ̀ alost,
sada pokojni Sini{a Stankovi}. 

Malo je re}i da su glumci iz
Po`arevca svojim bravuroznim

izvo|enjem predstave odu{evili
temi{varske Srbe, koji su ih za
u ìtak koje su im priredili nagra-
dili pravim ovacijama i vi{emi-
nutnim aplauzom. Glumci su
nekoliko puta izlazili,  na bis da
se poklone zadovoljnoj publici.

Ove godine Po`arevljani su
sa nekim od svojih umetni~kih
ansambla po drugi put u~estvo-
vali na Danima srpske kulture u
Temi{varu. Sve je po~elo pro{le
godine kada je na 13. Danima
srpske kulture gostovo simfo-
nijski orkestar Gvardia iz Po`a-
revca. Prema re~ima Koordina-
tora Srpske scene u Temi{varu,
Marka Ad`i}a, Gvardija je po-
zvana da gostuje u Temi{varu
zbog njihovog kvaliteta, koji se
pro~uo i van granica Srbije.

- Sve je do{lo spontano. Za
„Gvardiju“ mnogi znaju i za nju
se ~ulo i van matice. Prilikom
pravljenja programa 13. Dana
srpske kulture predlo ìo sam Sa-
vezu Srba u Rumuniji da ih zva-
ni~no pozovu i oni su to i u~ini-

li. „Gvardia“ se odazvala, za{ta
smo im izuzetno zahvalni, go-
stovali su i svojim muziciranjem
odu{evili, pri~a Marko Ad ì} ka-
ko je po~ela saradnja izme|u Sa-
veza Srba u Rumuniji i kulturnih
predstavnika grada Po`arevca.
On je kazao da nakon gostova-
nja Gvardije nije pro{lo mnogo
vremena kada su se Po`arevlja-
ni javili za uzvratnu posetu.

- Sa mnom je stupio u kon-
takt organizator programa u po-
`areva~kom Centru za kulturu,

Bojan Nikoli}, koji je predlo`io
da neki na{ umetni~ki ansambl
gostuje u Po`arevcu. Mi smo
predlog prihvatili i u martu ove
godine na{e pozori{te gostovalo
je u Po`arevcu, gde nam je do-
ma}in bio Centar za kulturu Po-
`arevac. Mi smo se predstavili
de~ijom predstavom  „Kapetan
D`on Piplfoks“, autora Du{ka
Radovi}a, sa decom glumcima,

koja je napravljena u Pozori-
{nom studiju „Talija“, koji po-
stoji preko 60 godina na rumun-
skom prostoru, ali u izvo|enju
svojih predstava na srpskom je-
ziku. Predstava je izvanredno
primljena, pred prepunom sa-
lom i koristim priliku da se za-
hvalim na izvanredno gosto-
primstvu doma}ina koji su nam

bili na usluzi na svakom koraku,
rekao je koordinator srpske sce-
ne u Temi{varu i poru~io da ovo
sada{nje gostovanje sa predsta-
vom „Idemo u lov“ nastavlja
me|usobnu uspe{nu saradnju
koja }e, nada se, postati tradicio-
nalna i da }e da  dugo traje.

Organizator Velike scene
pozori{ta „Milivoje @ivanovi}“

i glumac tog pozori{ta, Bojan
Nikoli}, ka`e da su on i njegov
kolega iz po`areva~kog Centra
za kulturu, Predrag Paunovi}
pre oko godinu i po dana stupi-
li u kontakt sa Savezom Srba u
Rumunija i inicirali saradnju
koja je uspe{no po~ela.

Pored Koordinatora Srpske
scene, Marka Nikoli}a goste iz

Po`arevca do~ekao je i pred-
sednik Saveza Srba u Rumuni-
ji, Ognjen Krsti}, kao i general-
ni konzul republike Srbije u Te-
mi{varu, Vladan Tadi}. U dele-
gaciji iz Po`arevca, kao pred-
stavnici grada, bili su gradski
ve}nici, Ana Miljani} i Dejan
Krsti}.

Mom~ilo Veljkovi}

@agubica - U Zavi~ajnom mu-
zeju Homolja otvorena je retro-
spektivna izlo`ba jednog od
najpoznatijih i najcenjenijih
srpskih slikara Radovana Tr-
navca Mi}e pod nazivom „Ju~e,
danas, sutra“. Slike su nastaja-
le od sedamdesetih godina 20.
veka do danas.

Nakon uvodne re~i direkto-
ra Muzeja Sa{e Ili}a, koji je po-
`eleo dobrodo{licu ovom svet-
ski priznatom umetniku, mno-
gobrojnim posetiocima obratio
se Dragan  Milosavljevi} direk-
tor Galerije u Petrovcu na Mla-
vi, koji je istakao da Mi}a Trna-
vac ima bogatu karijeru sa fan-
tasti~nim detaljima i da svaka
slika ima poruku koju treba od-
gonetnuti, a sam autor izrazio

je zadovoljstvo prijemom  u
Zavi~ajnom muzeju Homolja.

Radovana Trnavca Mi}e je
od 1981. godine `iveo i stvarao
u Americi gde je stekao veliki
ugled. Do sada je imao preko
40 samostalnih izlo`bi  i u~e-
stvovao  na preko 1.000 grup-
nih izlo`bi {irom sveta. Svi lju-

bitelji umetnosti izlo`bu „Ju~e
danas sutra“ mogu pogledati
narednih mesec dana u Zavi-
~ajnom muzeju Homolja, a
prema re~ima direktora muze-
ja Sa{e Ili}a, uprava muzeja na-
stoja}e da `agubi~koj publici
predstavi jo{ mnogo dobrih i
kvalitetnih izlo`bi. Z. V.

Po`arevac - Prethodne dane u
Centru za kulturu Po`arevac
obele ìla je „Mala {kola srednjeg
veka“. Sjajno osmi{ljen eduka-
tivni program, bez upotrebe ra-
~unara i mobilnih telefona, na-
menjen u~enicima osnovnih
{kola, zapo~eo je u po~etkom
sedmice kada je Jelena Arsenije-
vi} slikarka-preparator uputila
najmla|e u izradu inicijala i ob-
jasnila za{to su u pro{losti veo-
ma ~esto ukra{avana slova. 

Sutradan je prire|ena radio-
nica kaligrafije koju je vodila Sil-
vana Ru~nov akademska slikar-
ka -kaligraf. Sreda je bio dan za
ikonopis kada su mali{ani, od
Jelene Markovi}, istori~arke
umetnosti i ikonopisca, izme|u
ostalog, nau~ili kako se pravi jaj-
~ana tempera, dok je ~etvrtak 21.

novembar bio dan za izradu na-
kita i ornamenata koje su po`a-
reva~ki u~enici pravili uz pomo}
istori~ara umetnosti Julije Ba{i}.

Poslednjeg dana „Male {kole
srednjeg veka“ izu~avali su se
kostimi srednjeg veka o kojima
je prigodno predavanje odr`ala
kostimograf Tina Leposavi},
dok je specijalno za ovu priliku
uz pomo} Centra za kulturu

Smederevo i Smederevske tvr-
|ave dopremljena ode}a koja se
nosila u Srbiji tokom srednjeg
veka. Petodnevne radionice
srednjeg veka namenjene po`a-
reva~kim u~enicima  organizo-
vao je „Art Distrikst“ u saradnji
sa Omladinom „JAZAS“-a, dok
su podr{ku pru`ili Centar za
kulturu Po`arevac i Grad Po`a-
revac. Z. V. i V. V.

Dela Radovana Mi}e Trnavca u Zavi~ajnom muzeju Homolja 

Izlo`ba „Ju~e, danas, sutra“
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Mala {kola u Centru za kulturu Po`arevac 
Radionice srednjeg veka za mali{ane
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Saradnja i dveju {kola
„Ove godine do{li smo u Temi{var sa predstavom „Idemo u lov“ na{eg pozori{ta. Za-
hvaljuju}i direktoru po`areva~kog Centra za kulturu, Galine Peri}, a posebno pomo}-
niku gradona~elnika zadu`enog za kulturna de{avanja, Nenadu Petrovi}u, omogu-
}eno je gostovanje srpskog pozori{ta iz Temi{vara kod nas. Uveren sam da }e ova sa-
radnja biti dugotrajna na obostrano zadovoljstva, kulturnih poslenika iz Po`arevca i
Temi{varskih Srba, rekao je Nikoli}. On je na kraju rekao da su Osnovna {kola, koju
poha|aju temi{varski Srbi nosi naziv „Dositej Obradovi}“, isto kao i jedna po`areva~-
ka Osnovna {kola, organizovali susret predstavnika tih {kola, koji je rezultirao sa ne-
koliko me|usobnih gostovanja, gde su razmenili iskustva iz raznih oblasti.

Bolestan odigrao glavnu ulogu
Glavni glumci u predstavi „Idemo u lov“ bili su amaterski glumci Valentino Olja-
~a u ulozi dr Morisea i Nata{a Rokvi} u ulozi Leontine. Zanimljivo je da je Olja~a
ulogu dr Morisea maestralno odigrao, iako je bio vidno bolestan, pre za i posle
predstave, {to publika nijednog trenutka nije primetila, ve} ga je nagradila du-
gotrajnim aplauzom. Olja~a je vidno iscrpljen vreme posle predstave do odlaska
ku}i prele`ao. I Nata{a Rokvi} je veoma uspe{no odigrala ulogu Leontine iako joj
je to bio tek drugi nastup u pomenutoj predstavi.

Pozori{te „Milivoje @ivanovi}“ iz Po`arevca na Danima srpske kulture u Temi{varu

„Idemo u lov“ odu{evio temi{varske Srbe

Marko Ad`i} i Bojan Nikoli} razmenjuju poklone

Iz predstave

Gosti i doma}ini posle predstave
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